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til havmiljø her i Danmark, ikke skal øde- 
lægges ved en eller anden form for utidig 
indblanding fra EFs side. Det skal være det 
enkelte spørgsmål til ministeren. 

Miljøministeren (Erik Holst): 
Jeg kan svare meget kort, at dette spørgs- 

mål ikke direkte er inddraget i dette lovfor- 
slag. Og jeg kan svare lige så kort, at den 
nuværende miljøminister vil dække den tidli- 
gere miljøministers opfattelse, der er givet til 
kende i EF-Rådet, med hensyn til, hvorledes 
man stiller sig til de krav, der kan stilles til 
de forskellige havmiljøaftaler, og at vi vil 
opretholde den opfattelse, vi hele tiden har 
haft. 

Hermed sluttede forhandlingen 

A /stemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Anden næstformand (Ninn-Hansen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om Løn- 

modtagernes Garantifond. (Udvidet dækning 
af krav på løn m. v.). 

(Lovforslag nr. L 116. Fremsat 1/2 80. 
Første behandling 14/2 80. Betænkning 12/3 
80. Anden behandling 18/3 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

A fstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Anden næstformand (Ninn-Hansen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om dag- 

penge ved sygdom eller fødsel. (Samme barsel- 
orlov for selvstændige erhvervsdrivende, med- 
arbejdende ægtefæller og hjemmearbejdende 
som for lønmodtagere samt ligestilling for 
adoptivforældre). 
[Af Brixtofte (V) m. fl.]. 

(Lovforslag nr. L 138. Fremsat 20/2 80). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Socialministeren (Ritt Bjerregaard): 
Som bekendt har der i de seneste år ad- 

skillige gange været fremsat forslag om for- 
bedring af de gældende regler om barselhvi- 
le. Der har i den forbindelse været alminde- 
lig enighed om, at samfundsudviklingen har 
medført behov for en udbygning af den gæl- 
dende ordning. 

Det forslag, vi nu har til behandling, fore- 
slår forbedringer for adoptanter og selvstæn- 
dige erhvervsdrivende, herunder medhjæl- 
pende og hjemmearbejdende ægtefæller. 

Helt konkret vil jeg sige om forslaget, at 
man i forbindelse med en forbedring af bar- 
selhvilereglerne bør tage alle grupper med 
ind i overvejelserne. Jeg kan til eksempel 
nævne, at en udvidelse af dagpengeretten til 
14 uger ved adoption i visse tilfælde vil stille 
en adoptant bedre end en biologisk mor, der 
har ret til dagpenge i 14 uger omkring føds- 
len, dog tidligst 8 uger før det forventede 
fødselstidspunkt. Hvis der af helbredsmæssi- 
ge årsager på grund af svangerskabet er be- 
hov for at holde op med at arbejde 8 uger 
før fødslen, vil den pågældende kvinde altså 
kun kunne modtage barseldagpenge i 6 uger 
efter fødslen. 

Jeg vil dog i samme forbindelse sige, at 
det er min principielle opfattelse, at der bør 
være ensartede regler i forhold til alle børn, 
hvad enten de er adoptivbørn eller ikke. Det- 
te problem er ikke løst i venstres forslag om 
ændrede barseldagpengeregler. 

Med hensyn til forslaget om at udvide ret- 
ten til barseldagpenge for hjemmearbejdende 
husmødre, der frivilligt har sikret sig dagpen- 
ge, kan jeg oplyse, at ordningen kun udnyt- 
tes af et meget begrænset antal kvinder. I 


